
آرمان ملی: در حالی فدراسیون فوتبال از پیروزی در پرونده 
ویلموتس صحبت به میان می آورند که انعقاد قرارداد ویلموتس 
در زمان ریاست مهدی تاج بوده و فدراسیون فوتبال ضرری به 

مبلغ یک میلیون و 700 هزار یورویی متحمل شده است. 
نظر تاج در مورد قرارداد! 

مهدی تاج رئیس وقت فدراسیون فوتبال 18 آذر سال 1398 
در خصوص قرارداد ویلموتس گفت: در قرارداد ویلموتس به 
صراحت آمده بود که ایران تحت تحریم های ظالمانه آمریکا قرار 
دارد. پس از عقد قرارداد با ویلموتس به تحریم ها اضافه شد و خود 
به خود قرارداد از اراده یک طرف خارج است. هر مربی پولش دو 
ماه پرداخت نشود، می تواند قراردادش را یکطرفه فسخ کند. 
گر حق با ما باشد، او باید سه ماه غرامت بدهد و بالعکس. الان  ا
موضوع قرارداد ما با ویلموتس همین مسأله است. ویلموتس قبل 
از بازی با عراق اقدام به فسخ قرارداد کرد و نامه ای به فیفا نوشت 
که قراردادش را نگرفته است. رئیس فدراسیون فوتبال همچنین 
ادامه داد: در قرارداد ویلموتس همه مسائل دیده و قرارداد 
درست و حسابی نوشته شده است تا مشکلات قبلی نباشد. در 
قرارداد قبلی باید کل مبلغ قرارداد پرداخت می شد، در صورت 
فسخ پرداخت می شد. بنابراین، قرارداد ویلموتس منطقی بوده 

است. فوتبال را باید در اختیار فوتبالی ها قرار دهیم. 
پرداختی فوتبال ایران 

علی کشوری سخنگوی کمیسیون اصل نود 30 مهر سال جاری 
در توضیح جلسه کمیسیون اصل نود گفت: این جلسه با حضور 
آقای تاج رئیس فدراسیون فوتبال برگزار شد و سه موضوع مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت. وی توضیح داد: موضوع اول درباره 
بحث قرارداد ویلموتس سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال بود که 

سال های سال کشور درگیر آن است؛ سوال کمیسیون این بود 
که فرایند دادگاه قرارداد ویلموتس و پرداخت خسارت مورد 
ادعای ایشان در دادگاه عالی ورزشی فیفا و به کجا رسیده است. 
وی افزود: طبق توضیحات ارائه شده، پرونده ویلموتس به مرور 
همزمان با بحث ریاست جمهوری ترامپ و اعمال تحریم های 
ظالمانه علیه ایران شد که تحریم ها از سوی فیفا نیز شامل حال 
ایران شد. در آن زمان این وضعیت فدراسیون را تحت فشار قرار 
داد و به دنبال آن آقای ویلموتس شکایاتی در مراحل مختلف از 
فدراسیون کرد که در یک مرحله به ایشان مبلغ ۲ میلیون یورو 
از طرف شستا از طریق یکی از بانک های ترکیه ای پرداخت شد. 
ح کرد  کشوری اضافه کرد: بعد دوباره ویلموتس شکایتی را مطر
مبنی بر اینکه تا زمانی که قراردادی با باشگاهی منعقد نکرده، 
می تواند خسارت دریافت کند. وی با بیان اینکه ویلموتس 
گفت: ویلموتس با  کرده بود،  ح  شکایت های متعددی مطر
شکایات 1۲ میلیون یورو از فدراسیون فوتبال طلب کرده بود؛ 
در مرحله بعد ۲ میلیون و 700 هزار یورویی پرداخت شد که در 

مجموع به او ۴ میلیون و 700 هزار یورو پرداخت شده است. 
ادعا 

فدراسیون  بین الملل  دپارتمان  رئیس  تارقلی زاده،  علی 
فوتبال پس از انتشار اخبارهای غیر رسمی درباره بسته شدن 
پرونده مارک ویلموتس در فیفا، برای پاسخگویی به جزئیات 
این خبر و به عنوان مسئولی مطلع در فدراسیون فوتبال 
روی آنتن صداوسیما به صراحت از بسته شدن پرونده مارک 
ویلموتس با پرداخت حدود ۴ میلیون و 700 هزار یورو خبر داد. 
پاسخ تارقلی زاده به عنوان فردی که در حوزه بین الملل مشغول 
ح می کند که جای تأمل دارد.  به فعالیت است، نکاتی را مطر

فدراسیون فوتبال تا زمان صدور رأی دادگاه عالی ورزش اقدامی 
برای پرداخت طلب مارک ویلموتس نکرد. بنابراین فدراسیون 
فوتبال پس از صدور رأی موظف به پرداخت مبلغ 3 میلیون و 700 
هزار یورویی به این مربی بلژیکی بود که در زمان صدور این رأی 
فدراسیون فوتبال انتخابات پیش رو داشت و حدود یک ماه بعد 
از آن، مهدی تاج بار دیگر به ریاست فدراسیون فوتبال رسید. آن 
هم در حالی که نصراله پژمان فر، رئیس کمیسیون اصل 90 باتوجه 
به پرونده مارک ویلموتس حضور تاج در انتخابات فدراسیون 
فوتبال را غیرقانونی می دانست. با این حال از شهریور 1۴01 که 
تاج به فدراسیون فوتبال بازگشت تا آبان 1۴03 که رئیس دپارتمان 
بین الملل این فدراسیون مدعی پرداخت طلب ویلموتس 
می شود، پرداخت طلب ویلموتس ۲7 ماه زمان برده که طبیعتاً 
این تعلل از سوی فدراسیون فوتبال منجر به جریمه فدراسیون 
ک در ادامه  فوتبال و پرداخت سود سالیانه هم شده است. تابنا
نوشت: حالا علی تارقلی زاده که پس از بازگشت مهدی تاج 
به عنوان مسئول بین الملل فدراسیون فوتبال انتخاب شد، 
توضیحاتی درباره پرونده ارائه کرده است که جای تأمل دارد. او 
با توضیحاتی غیر ضروری درباره بسته شدن این پرونده گفت: 
»آقای ویلموتس یک فرد شارلاتان است که همسرش هم وکیل 
است و با دو وکیل خبره دیگر تلاش داشتند مسأله را کش بدهند 
و مبالغی را به عنوان سود پول و بیکاری بگیرند. ما این جریان را 
پیگیری کردیم و با ارتباطاتی که وجود داشت جلوی آن را گرفتیم 
و پرونده با ۴ میلیون و 700 هزار یورو بسته شد. تارقلی زاده در 
شرایطی مدعی پیگیری و ارتباطات برای جلوگیری از افزایش 
محکومیت فدراسیون فوتبال صحبت کرده است که رأی دادگاه 
عالی ورزش مبنی بر پرداخت 3 میلیون و 3۲۵ هزار یورویی و ۵ 
درصد سود سالیانه که این محکومیت را به 3 میلیون و 700 هزار 
یورو می رساند، نهایی بود و قرار به افزایش آن نبود. با این حال 
گویا فدراسیون فوتبال با ریاست مهدی تاج از پس افزایش آن به 
خوبی برآمده و طبق صحبت های تارقلی زاده، فدراسیون فوتبال 
مبلغ ۴ میلیون و 700 هزار یورو به ویلموتس پرداخت کرده است. 

ضرر و زیان 
زمان  در  بود  تیم ملی  سرمربی  ماه  چند  تنها  ویلموتس 
حضورش نتایج ضعیفی گرفت و ایران را در آستانه حذف از 
مرحله مقدماتی جام جهانی قرار داده بود. با خروج ویلموتس، 
استعفای تاج، انتخاب عزیزی خادم و حضور اسکوچیچ بود که 
مشخص شد فوتبال ایران و نسل فعلی تیم ملی چه پتانسیل 
بالایی دارند و این سرمربی بلژیکی چقدر عملکرد ضعیفی داشته 
است. جالب اینجاست که قرارداد مارک ویلموتس با فدراسیون 
فوتبال به مدت سه سال و نیم و تا پایان جام جهانی ۲0۲۲ قطر 
بود. قراردادی که مجموع آن به 7 میلیون و 87۵ هزار یورو 
می رسید که پس از فسخ قرارداد، شکایت این مربی و محکومیت 
فدراسیون فوتبال، این رأی در دادگاه عالی ورزش با توجه به 
برنامه های فدراسیون عزیزی خادم، شکسته شد و بخشی از 
این مبلغ کاسته شد، اما حالا با پرداخت 1 میلیون و 700 هزار یورو 
به ویلموتس پس از فسخ قرارداد و حالا پرداخت ۴ میلیون و 700 
هزار یورو در پرونده محکومیت، این مربی ۶ میلیون و ۴00 هزار 
یورو بدون احتساب دستمزد دستیارانش از فدراسیون فوتبال 

ایران پول گرفته است. 
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ماتراتزی: حرف مسی مهم است  
نه رای دهندگان توپ طلا! 

که با  مارکو ماتراتزی، مدافع سابق اینتر 
ایتالیا قهرمان جام جهانی ۲00۶ شد، درباره 
مهاجم  مارتینس،  لائوتارو  صحبت های 
نراتزوری، که گفته بود در رای گیری بهترین 
انتظار  فرانس فوتبال،  از نظر  بازیکن سال 
رتبه ای بهتر از هفتمی را داشت، اظهار نظر 
کرد. او گفت: لائوتارو بدون شک یکی از پنج 
بازیکن برتر سال قبل بود. اعتراضی ندارم که 
چرا جایزه به رودری رسید. او با اسپانیا قهرمان 
یورو شد و در لیگ برتر نیز قهرمانی را به دست 
آورد اما لائوتارو با اینتر و تیم ملی آرژانتین نیز 
جام های مهمی را کسب کرد. حق با اوست 
وقتی می گوید انتظار رتبه بالاتری را داشت. 
ماتراتزی افزود: به نظر من توپ طلا چیز مهمی 
بیشتری  ارزش  فوتبال  در  جام ها  نیست. 
دارند. لائوتارو با اینتر و آرژانتین قهرمان شد 
و جام جهانی و دو کوپاآمه ریکا را به دست آورد 
که در کوپای اخیر بهترین گلزن مسابقات هم 

شد. این چیزی است که اهمیت دارد. 

ویژه

انگولو کانته بار دیگر به خاطر فروتنی اش 
مورد تمجید قرار گرفته است. ستاره الاتحاد 
در حالیکه در دربی جده با نتیجه 1-0 الاهلی 
پیش افتاده بودند، پرچم هایی را که هواداران 
خودی به داخل زمین پرتاب کرده بودند، از 

زمین خارج کرد تا بازی زودتر آغاز شود.
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گفتوگو

و  استقلال  اسبق  بازیکن  عزیزیان  سعید 
پرسپولیس عملکرد بازیکنان جوان پرسپولیس 
را در دیدارهای اخیر تحسین کرد و توصیه های 
مهمی در خصوص آینده حرفه ای این بازیکنان 

داشت. 
   به نظرتان رفیعی در غیاب گندوز نمایش 

خوبی مقابل شمس آذر داشت؟
بله، رفیعی نمایش خوبی مقابل تیم قزوینی 
داشت و در دو مورد، سیو نجات بخش داشت و 
کان در شرایط خوبی قرار دارد  نشان داد که کما
و خودش و جایگاهش را در پرسپولیس حفظ 
کرده است. این سنگربان باز هم می تواند شرایط 
فنی خودش را در پرسپولیس ارتقا دهد به شرط 
آنکه فکر نکند همه چیز تمام شده است. قطعاً به 
جایی رسیدن راحت است اما حفظ این موضوع 
خیلی مهم تر است تا او بتواند بهترین نمایش را 
در ادامه راهش داشته باشد و کار را تمام شده 
نداند و این گونه فکر کند حالا که در پرسپولیس 
روی او حساب می کنند همه چیز به اتمام رسیده 
است. رفیعی دروازه بان خوبی است که حتی در 
لیگ نخبگان هم می توان روی او حساب کرد 
اما باید آنقدر بجنگد که بالاخره روزی مربیان 
پرسپولیس را مجاب کند که حتی از او به عنوان 
دروازه بان اول هم استفاده کنند. فوتبال رو ندارد 
و به گونه ای پیش می رود که شاید انتظارش 
را ندارید. رفیعی باید بداند چشم های زیادی 
هست که او را تعقیب می کنند و حتماً او می تواند 
هم در پرسپولیس و هم در تیم های دیگری که در 
آینده شاید به آنها بپیوندد، شرایط را بهتر به سود 

خودش تغییر دهد. 
   در خصوص سهیل صحرایی چه نظری 
دارید و فکر می کنید روی او می توان به عنوان 

یک مدافع راست ششدانگ حساب کرد؟
کادمی  سهیل هم مانند رفیعی محصول آ
که نشان می دهد در این  پرسپولیس است 
سال ها روی بازیکنان پایه واقعاً خوب کار شده 
و بازیکنان خوبی را تحویل تیم بزرگسالان و حتی 
تیم های دیگر لیگ برتری داده است. صحرایی 
در بازی با السد در شرایطی حساس به میدان 
آمد و در غیاب دو مدافع اصلی راست پرسپولیس 
نمایش قابل قبولی داشت. مدافعی که از سرعت 
گر قدر خودش  و فیزیک خوبی برخوردار است و ا
را بداند حتماً باز هم بیشتر از قبل پیشرفت 
خواهد کرد. او باید فرصت پیش آمده را یک 
فرصت طلایی برای خودش بداند چون در تیمی 
مانند پرسپولیس خیلی سخت فرصت به یک 
بازیکن جوان می رسد به همین دلیل او باید قدر 
این فرصت را دانسته و بداند که در پرسپولیس راه 

برای پیشرفت او فراوان است. 

عزیزیان: 
رفیعی باید بداند 

چشم های زیادی هست 
که او را تعقیب می کنند

سقوط ۱۷پله ای طباطبایی  
در رنکینگ فیده 

ایسنا: در جدیدترین رده بندی فدراسیون 
جهانی شطرنج در ماه نوامبر ۲0۲۴ مگنوس 
کارلسن با ریتینگ ۲831 همچنان در رده نخست 
دنیا در بخش کلاسیک ایستاده است. پرهام 
مقصودلو، مرد شماره یک شطرنج ایران، با 
ریتینگ ۲71۲ )هفت واحد کاهش ریتینگ( 
و با سه پله سقوط نسبت به ماه قبل به رده 
بیست وهشتم جهان رفت. سیدمحمدامین 
طباطبایی، دیگر ملی پوش شطرنج ایران نیز 
کاهش ریتینگ(  با ریتینگ ۲۶8۶ )1۶ واحد 
و با 17 پله سقوط در رده چهل وسوم ایستاد. 
همچنین در رده بندی بخش استاندارد شطرنج 
مردان ایران پرهام مقصودلو، سیدمحمدامین 
، امیررضا  طباطبایی، پویا ایدنی، بردیا دانشور
غلامی،  مهدی  موحد،  سینا  پوررمضانعلی، 
امیررضا پورآقابالا، سیدخلیل موسوی، اصغر 
گلی زاده، شاهین لرپری زنگنه و آرین غلامی به 
ترتیب در رده های اول تا دوازدهم بهترین های 
مبینا  نیز  زنان  بخش  در  دارند.  قرار  ایران 
علی نسب استاد بزرگ شطرنج زنان ایران نیز با 
ریتینگ ۲3۵۲ و با 3 پله صعود در رده 91 برترین 

شطرنج بازان جهان قرار دارد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: در حالی که قیمت بازیکن پولی در فوتبال پایه ۵00 
میلیون تا یک میلیارد عنوان شده است، در فوتبال بانوان نیز 
برخی باشگاه ها ماهیانه از بازیکنان پول دریافت می کنند. 
بررسی ها نشان می دهد بازیکن پولی منحصر به فوتبال پایه آقایان 
نیست. یکی از بازیکنان فوتبال بانوان به تسنیم گفت که برخی 
تیم ها در فوتبال بزرگسالان بانوان نه تنها بابت قرارداد همکاری 
مبلغی پرداخت نمی کنند، بلکه ماهیانه پولی هم می گیرند. این 
بازیکن که نمی خواست نامش فاش شود، تصریح کرد: برای نمونه 
یکی از تیم های تهرانی به من پیشنهاد همکاری داد، اما اعلام کرد 
که ماهیانه باید مبلغ سه میلیون تومان به آنها پرداخت کنم! بعد 
از دریافت این پیشنهاد با خودم فکر کردم چرا وقتی برای تیمی 
بازی و تلاش می کنم باید مبلغ سه میلیون هم ماهیانه بپردازم؟ 
اصلاً درآمد منِ ورزشکار حرفه ای از چه منبعی است که باید سه 

میلیون هم به مدیر یا مسئول باشگاه بپردازم؟!

بیــنالمــلل
  به گفته دیدیه دروگبا مهاجم فرانسوی آرسنال و بارسلونا 
در سال های گذشته، دو بار شایسته دریافت توپ طلا بود ولی 
به آن نرسید. تیری آنری یکی از بازیکنان بزرگی بود که نتوانست 
به توپ طلا برسد. این بازیکن سال ۲003 در رای گیری توپ طلا 
دوم شد. آن سال پاول ندود برنده توپ طلا شناخته شد. بازیکن 
فرانسوی، سال ۲003 با زدن 3۲ گل و دادن ۲8 پاس گل درخشش 
خیلی خوبی داشت ولی ندود که توانست با یوونتوس سری آ 
را ببرد و در فینال لیگ قهرمانان به میلان باخت به توپ طلا 
رسید! مهاجم سابق آرسنال همچنین در رای گیری سال ۲00۶ 
توپ طلا زمانی که این جایزه به فابیو کاناوارو رسید، سوم شد. 
دیدیه دروگبا در پاسخ به این سوال که چه بازیکنی بیش از همه 
شایسته توپ طلا بود و به آن نرسید، گفت: آنری دو بار شایسته 
این جایزه بود. او نه تنها در لیگ برتر بلکه برای تیم ملی کشورش 

نیز فوق العاده بود. او در لیگ قهرمانان 
بازیکن بزرگی بود و گل های زیادی 
زد. نمی دانم دیگر درباره او چه 
آنری در پاسخ به اینکه  بگویم. 

چرا سال ۲003 با وجود آمار بهترش 
نسبت به ندود توپ طلا را نبرد 
گفت: شما نمی توانید در مورد 
نظرات و سلیقه افراد بحث کنید. 

روزنامه نگاران برای انتخاب 
رای  بازیکن  بهترین 
دادند. آنها به هر کسی که 

می خواهند رای می دهند. 

رضازاده: ۸ سال زیر نظر ایوانف بودم
وزنه برداری  قهرمان  رضازاده  حسین 
المپیک سیدنی و آتن گفت: ایوانف توانست 
تحویل  هم  مربی  قهرمان،  نسل  بر  علاوه 
دهد و وزنه برداری ایران همیشه مدیون 
ایوانف است. حسین رضازاده در گفت وگو 
با ایسنا درباره  درگذشت ایوانف سرمربی 
او  همراه  به  که  ایران  وزنه برداری  سابق 
را  سیدنی  المپیک  طلای  مدال  توانست 
بگیرد، بیان کرد: وقتی این خبر را شنیدم 
خیلی ناراحت شدم و به خانواده وزنه برداری 
تسلیت می گویم. از سن 18 سالگی زیر نظر 
ایوانف تمرین کردم و حدود هشت سال با 
او بودم. وزنه برداری ایران همیشه مدیون 
ایوانف است. او علاوه بر مربی، روانشناس 

و یک پدر برای ما بود و نظم و انضباط را به 
وزنه برداری ایران آورد. او چندین قهرمان 
جهان و المپیک به وزنه برداری ایران تحویل 
داد. رضازاده ادامه داد: او توانست علاوه بر 
نسل قهرمان، مربی هم تحویل دهد. فکر 
می کنم حدود 80 درصد از نظم و انضباط و 
سیستم تمرینی او در ایران مانده است. به 
نظرم می توانستیم بعد از المپیک سیدنی 
او را نگه داریم تا نسل های خوبی ساخته 
شود. رئیس کمیته فنی فدراسیون در مورد 
انتظار از تیم ملی ایران در مسابقات قهرمانی 
جهان در بحرین گفت: حدود یک ماه دیگر 
مانده  باقی  جهان  قهرمانی  مسابقات  تا 
است. کادر فنی و وزنه برداران خوب پیش 

می روند. فدراسیون و کمیته فنی این انتظار 
را دارند که وزنه برداران رکوردهای خوبی را 
ثبت کنند و برای خودشان و ایران افتخار 
کسب کنند. قهرمانی جهان بعد از المپیک 
اهمیت زیادی دارد. حالا باید جلسه بگذاریم 
و ببینیم کادر فنی تصمیم دارد با تیم کامل 
. او افزود: از آنجا که  به مسابقات برود یا خیر
امسال المپیک هم برگزار شد، ممکن است 
برخی وزنه برداران خوب حضور داشته باشند 
و برخی ها هم نباشند اما با این حال رقابت 
در قهرمانی جهان میلیمتری است. رضازاده 
در مورد پذیرفتن استعفای سرمربی جوانان 
کمیته فنی و فدراسیون  که از  و انتقاداتی 
می شود نیز گفت: من خودم چندین سال در 

فدراسیون سمت داشتم و طبیعی است که 
وقتی افراد از فدراسیون می روند انتقاد کنند. 
فدراسیون هم برای موفقیت وزنه برداری 
ایران تصمیم می گیرد. آقای پانزوان زمانی 
که من هم رئیس فدراسیون بودم مربی بود 
و مربی خوبی هم است. او جوانان خوبی 
ساخته بود. آقای پانزوان در این مدتی که 
حضور داشت برای تیم نوجوانان و جوانان 
زحمت کشید. او در جلسه کمیته فنی استعفا 
داد. آقای انوشیروانی عنوان می کرد برای 
دومین مرتبه بود که استعفا می داد. کمیته 
فنی همان جا تصمیم گرفت استعفا را بپذیرد 
و قرار شد سرمربیگری تیم نوجوانان و جوانان 

تفکیک شوند. 

آرمان ملی: با خداحافظی دوباره دیوید تیلور 
ح آمریکایی، داغ شکست دادن تیلور  کشتی گیر مطر

تا ابد بر پیشانی کشتی ایران ماند. 
   یزدانی 

تیلور برای اولین بار بعد از المپیک ۲01۶ ریو که 
حسن یزدانی قهرمانش شده بود، کشتی گیر ایرانی 
را در جام جهانی کرمانشاه ضربه فنی کرد. آن زمان 
گفته شد این صرفا یک اتفاق بوده اما چیزی که دوباره 
تکرار شد، دیگر اتفاق نیست و تیلور در مسابقات 
جهانی ۲018 بوداپست بار دیگر یزدانی را برد تا این 
کشتی گیر به مدال برنز جهان برسد. یزدانی دو بار با 
سرمربیگری رسول خادم به تیلور باخت و بعد از آن، 
با تغییر کادرفنی، باخت سومش را با هدایت غلامرضا 
محمدی در المپیک ۲0۲0 توکیو مقابل تیلور تجربه 
که ستاره و مدعی نبود،  که قبلا، زمانی  کرد. تیلور 
شکست سنگینی را مقابل احسان لشگری تجربه 
که در المپیک  کرده بود، اما دو ماه بعد از طلایی 
از  خداحافظی  فکر  به  هم  آنجا  درحالیکه  گرفت، 
کید کرد که با مشورت  دنیای قهرمانی بود و خودش تا
همسرش مانده و کشتی را ادامه داده، در مسابقات 
کشتی گیر  شد.  یزدانی  مغلوب  اسلو   ۲0۲1 جهانی 
آمریکایی در مسابقات جهانی ۲0۲۲ و ۲0۲3 بلگراد 
هر بار بدتر از قبل که دفعه آخر با ضربه فنی بود، 

یزدانی را برد. 
   قاسمپور

در رقابت های کشتی آزاد قهرمانی جهان در اوران 
حال  در  آلبانی  پایتخت  تیرانا  در  که  غیرالمپیکی 
 9۲ کامران قاسمپور نماینده وزن  برگزاری است، 
کیلوگرم ایران و دارنده ۲ مدال طلای جهان در دیدار 
رده بندی مقابل دیوید تیلور دارنده ۴ طلای جهان 
و المپیک از آمریکا به روی تشک رفت و در پایان در 

حالیکه در تایم نخست ۲ بر صفر پیش بود در تایم 
دوم 3 مرتبه اسیر زیرگیری های انفجاری دیوید تیلور 
شد و در نهایت ناباورانه با نتیجه ۶ بر ۲ شکست خورد 

و از رسیدن به مدال برنز جهان بازماند. 
   خداحافظی 

کشتی گیر سرشناس آمریکایی پس  دیوید تیلور 
از پیروزی مقابل کامران قاسمپور از دنیای قهرمانی 
کسب این مدال با  کرد. تیلور پس از  خداحافظی 
خداحافظی  قهرمانی  دنیای  از  گریان  چشمانی 
کرد. تیلور در سال های گذشته رقیب سنتی حسن 
یزدانی به شمار می رفت و رقابت این دو کشتی گیر 
میلیون ها طرفدار در سراسر جهان داشت. تیلور 
طی سال های گذشته ۶ مرتبه برابر یزدانی به میدان 
رفت که در ۵ مبارزه به برتری رسید و تنها در فینال 
مسابقات جهانی ۲0۲1 در فاصله ۲ ماه پس از کسب 
طلای المپیک مقابل یزدانی تن به شکست داد. او 
کامی در انتخابی تیم ملی آمریکا برای حضور  پس از نا
در المپیک پاریس، از دنیای کشتی خداحافظی کرد و 
وارد عرصه مربیگری شد اما بار دیگر در رقابت انتخابی 
تیم ملی آمریکا برای مسابقات جهانی آلبانی به میدان 
رفت و جواز این مسابقات را در وزن غیرالمپیکی 9۲ 
کیلوگرم کسب کرد. تیلور در این رقابت ها در شرایطی 
که از آمادگی بدنی خوبی برخوردار نبود در همان دور 
نخست مقابل عبدالرشید سعدا... یف روس تن به 
شکست داد اما در نهایت در دیدار رده بندی موفق 
به شکست ۶ بر ۲ کامران قاسمپور شد و به مدال برنز 
جهان رسید. او یک طلای المپیک و 3 طلا، یک نقره 
و یک برنز جهان را در کارنامه خود دارد. منصور برزگر 
سرمربی سابق تیم ملی کشتی سال 1۴0۲ گفت: هر جا 
گر این کشتی را  می رویم حرف تیلور و یزدانی است، ا

نبریم داغش تا ابد بر پیشانی کشتی ما می ماند. 

استحقاق صعود پرسپولیس در لیگ نخبگان 

خیلی سخت است یک تیم در طول یک فصل شکستی 
نداشته باشد. سه فصل پیش استقلال با مربیگری مجیدی 
بدون شکست قهرمان شد، اما 11 مساوی داشت. در خیلی 
بازی ها شانس آورد بازنده نشد و اتفاقات فوتبالی دسته به 
دست هم داد تا تیم مجیدی بدون باخت قهرمان شود. حالا 
که پرسپولیس به استقلال خوزستان باخت، تلنگر به جایی 
خورد تا ایراد های خود را بشناسد. بازی زیبایی از پرسپولیس 
ندیدیم و موقعیت گل بسیار کمی داشتیم. بچه ها در حد نام و 
گر در قواره  اعتبار پرسپولیس بازی نکردند و در فوتبال حرفه ای ا
خودت بازی نکنی محکوم به شکست هستی و برای همین تیم 
گذار کرد. گاریدو به عنوان یک مربی حرفه ای  گاریدو نتیجه را وا
نباید به ترکیب تیم برنده دست بزند. او ترکیب اصلی تیمش را 
پیدا نکرده و تغییرات در پرسپولیس زیاد است. قبول دارم که 
به خاطر حضور پرسپولیس در لیگ برتر و لیگ نخبگان فشار 
مضاعفی روی تیم است و باید تغییراتی در هر بازی داشت تا 
تمامی نفرات با تمام توان بازی کنند ولی پرسپولیس قبل از بازی 
با استقلال خوزستان توانست شمس آذر را ببرد و باید نفراتی که 
در آن بازی تأثیرگذار بودند در ترکیب اصلی حفظ می شدند. 
مگر مصدومیت و محرومیت پیش بیاید که سرمربی ناچار شود 
بازیکن خوب خود را تغییر دهد. تیمی که در حد نام خود بازی 
کند نمی تواند نتیجه بگیرد. من موضوع خستگی بازیکنان را 
نمی پذیرم. بازیکنانی که حرفه ای پول می گیرند باید بتوانند 
حرفه ای هم بازی کنند. بیشتر بازیکنان پرسپولیس قرارداد های 
حرفه ای بسته اند و باید شکل تمرین کردن آنها به گونه ای باشد 
که بتوانند برای همه بازی ها آماده باشند. در مورد بازی تیمش با 
الغرافه، شرایط این بازی با بازی های قبلی فرق می کند و از قدیم 
هم گفته اند هر بازی با بازی قبلی فرق می کند. پرسپولیس برابر 
الاهلی و السد بهتر بازی کرد ولی حریفان از اندک موقعیت هایی 
کور  که داشتند بهتر استفاده کردند و برنده شدند. برابر پاختا
شروع پرسپولیس خیلی خوب بود ولی در ادامه حریف بهتر بازی 
کرد و در نهایت بازی به تساوی کشیده شد. بازی با الغرافه برای 
پرسپولیس حکم مرگ و زندگی دارد. اینکه در ایران برابر استقلال 
3 بر صفر بازنده شد دلیل نمی شود که تیم ضعیفی باشد، چون 
۴ گل به العین امارات در بازی بعدی زد. الان هم در جدول بالاتر 
از پرسپولیس است، متأسفانه در ورزشگاه آزادی هم نمی توانیم 
میزبان باشیم و باید در امارات بازی کنیم، پس کار سخت تر 
است. تیم بهتری از الغرافه داریم ولی باید در حد نام خود بازی 
کنیم تا برنده شویم. ضمن اینکه مشکل پرسپولیس در گلزنی 
رفع نشده و امیدوارم در بازی با الغرافه بهتر از توپ های آخر 
استفاده کنیم تا بتوانیم به اولین برد آسیایی برسیم. پرسپولیس 
استحقاق آن را دارد تا به مرحله حذفی لیگ نخبگان صعود کند 
ولی انتظار قهرمانی را نباید از پرسپولیس و هیچ تیم دیگر ایرانی 
نداشته باشیم. چون زیرساخت های لازم نداریم. امکانات کافی 
به تیم ها خود نمی دهیم. فقط پول حرفه ای به بازیکنان داده 
می شود. علاوه بر آنکه مشکلات متعددی داریم تیم هایی در 
لیگ نخبگآنکه بازیکنان خارجی بهتری از تیم های ما جذب 
مصدومیت  خاطر  به  نباید  پرسپولیس  طرفی  از  می کنند. 
اورونوف در برنامه های تهاجمی دچار مشکل شود. این ایراد از 
کادرفنی است که نتوانسته تیمش را به شکلی آماده کند که در 
غیاب اورونوف برای گلزنی به مشکل بخورد. پرسپولیس که نباید 

برای گلزنی به یک بازیکن متکی باشد. 

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

داغ شکست تیلور بر پیشانی کشتی ایران ماند! 

 ضــرر 1.7 میلیون یـــورویی تاج
به فدراسیون فوتبال 


